

KURZFILM-PROGRAMM

SHORT FILM PROGRAMME

ÁRRAN 360° 2.0

Das Filmprojekt „Árran 360°“, das bei den NFL 2022 vorgestellt wurde, präsentierte Fulldome-Kurzfilme samischer Künstler:innen, die indigenes Geschichtenerzählen mit modernen XR-Technologien verbinden. Für das kulturelle Programm in Bodø, Norwegen, Europas Kulturhauptstadt 2024, wurden fünf neue Filme produziert.

ÁRRAN 360° 2.0

The NFL is showcasing the Árran 360° film project, which presents fulldome films by Sámi artists that combine indigenous storytelling with modern XR technology. Five new films were produced for the cultural programme in Bodø, Norway, one of 2024's European Cultural Capitals.

PROGRAMM

- **DUIDDO**
- **IN MY HAND**
- **MÁILMMITTKUS**
- **OVIAS 2**
- **PCA-TV 270**



DUIDDO

Rássegáldu ist eine kleine Oase auf dem norwegischen Hochplateau Finnmark. Hier fließen neun Quellen zusammen und eine in der samischen Kultur und Medizin sehr geschätzte Pflanze, die Botka/Olbmoborranrássi, zu deutsch: Engelwurz, wächst in Hülle und Fülle. Rássegáldu und seine mythische Präsenz zeugen von einem alten ganzheitlichen Verständnis vom Menschen und seiner Verbindung mit der Natur.

Rássegáldu is a small oasis on the Norwegian high plateau of Finnmark. Not only do nine wellsprings flow together here, but a plant grows in abundance that is highly valued in Sámi culture and medicine: Botka/Olbmoborranrássi – in English: angelica. Rássegáldu and its mythical presence testify to an ancient, holistic understanding of humanity and its bond with nature.

Siljá Somby ist eine samische Autorin und Regisseurin. Sie studierte an der Inland Norway University of Applied Sciences und dreht fiktionale Kurzfilme, pädagogische Dokumentarfilme und Dokumentarfilme für das norwegische Fernsehen.

Siljá Somby is a Sámi writer and director. She studied at the Inland Norway University of Applied Sciences, and makes fictional short films, educational documentaries, and documentaries for Norwegian television.

Norwegen 2024, 5 Min., nordsamische, engl. OF, empf. ab 12 J.

R: Siljá Somby
P: Mathis Ståle Mathisen, Aleksander Olai Korsnes, Rein Film
F: International Sámi Film Institute

Mi 6.11.

15:30h
FD

Do 7.11.

18:00h
FD

Sa 9.11.

17:30h
FD